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Protokół nr 37/2022 

z łączonego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

oraz Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych 

odbytego 19 grudnia 2022 r.  

w Sali Sesyjnej Urzędu Gminy w Wapnie 

 

Łączone posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Samorządowej i 

Spraw Społecznych rozpoczęło się o godz. 15:00. Otworzył je Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego p. Leszek Baczyński, który powitał przybyłych na posiedzenie gości oraz członków obu 

komisji. Listy obecności stanowią załącznik nr 1, nr 2 i nr 3 do protokołu. 

Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego - frekwencja 88,89% (nieobecni Radni: Mariusz Łasut). 

Komisja Samorządowa i Spraw Społecznych – frekwencja 83,33% (nieobecni Radni: Magdalena Pawłowska). 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego p. Leszek Baczyński informuje o 

zmianie w porządku obrad. Punkt 2 zostaje usunięty, dalsza część posiedzenia pozostaje bez zmian. Porządek 

obrad łączonych komisji po zmianach przedstawia się następująco: 

1) Zaopiniowanie projektu Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie pokrycia części kosztów gospodaro-

wania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospoda-

rowanie odpadami komunalnymi; 

2) Zatwierdzenie planów pracy Rady Gminy i Komisji Stałych; 

3) Zaopiniowanie projektu budżetu Gminy Wapno na 2023 rok oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wapno na lata 2023-2036; 

4) Zaopiniowanie pozostałych projektów Uchwał Rady Gminy Wapno w sprawie: 

a. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wapno na lata 2022-2035, 

b. wprowadzenia zmian do budżetu na 2022 rok,  

c. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. 

5) Sprawy bieżące. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 1.  

Projekt Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi przedstawił Inspektor UG p. Piotr Bojarski. Analogiczna uchwała została podjęta na rok 2021. 

Po konsultacji ze Skarbnikiem Gminy Wapno p. Bojarski proponuje Radnym podjęcie uchwały 

bezterminowej. Projekt uchwały stanowiący załącznik nr 4 do protokołu.  

Radny A. Szymanik: Do kiedy miałaby obowiązywać ta uchwała? 

Inspektor P. Bojarski: Bezterminowo. Do momentu odwołania. 
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Radny A. Szymanik: Uchwała powinna zawierać dokładne wskazanie terminu, od kiedy obowiązuje. 

Skarbnik M. Dobroniecka: Uchwała weszłaby w życie z dniem podjęcia, z mocą obowiązującą po 14 dniach, 

do momentu odwołania. W każdym planie projektu budżetu dochody są niższe niż wydatki. W tym roku 

sytuacja jest odwrotna, jednak saldo całego systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, z uwagi na 

poprzednie lata, wychodzi na minus. 

Radny A. Szymanik: Czy podjęcie tej uchwały nie sprawi, że zwiększy się liczba osób, która przestanie płacić 

za śmieci? 

Skarbnik M. Dobroniecka: Taka uchwała jest podejmowana corocznie. Musi być podjęta, ponieważ w opinii 

RIO dotyczącej projektu budżetu, jest taka uwaga. 

Inspektor P. Bojarski: Jest ustalona stawka za wywóz odpadów od mieszkańców. Jeżeli ktoś za śmieci nie 

płaci jest uruchamiane postępowanie windykacyjne. Gmina nie pokrywa zobowiązań dłużników. Gmina 

dokłada środki z budżetu, aby nie podnosić stawki opłaty za śmieci. 

Radny A. Szymanik: Jak działa windykacja? Co roku dług wynosi około 80 000,00. 

Skarbnik M. Dobroniecka: Windykacja działa sprawnie. Są pojedyncze przypadki osób, które cały czas nie 

płacą. Pozostali płacą z opóźnieniem. Ten proces trwa cały czas, jednak kwota zadłużenia nie rośnie. 

Radny M. Szumann: Jeżeli Gmina nie dołoży to trzeba będzie podnieść stawkę i wtedy tak naprawdę może 

wzrosnąć liczba dłużników. 

Skarbnik M. Dobroniecka: Podjęcie uchwały wiąże się tylko z tym, że w roku 2022 dochody się nie 

bilansowały z wydatkami na śmieci. Taką uchwałę można było przygotować w trakcie całego roku. Projekt 

jest przygotowany na dziś w sytuacji gdyby na koniec roku pojawiła się duża faktura za śmieci. Ustawa 

obliguje gminy do podjęcia takiej uchwały. Podjęcie uchwały bezterminowej to zgoda na dofinansowanie 

systemu gospodarki odpadami.   

Radny A. Szymanik: W roku 2023? 

Skarbnik M. Dobroniecka: W roku 2023 i każdym kolejnym. Gminy albo podejmują taką uchwałę corocznie 

albo jednorazowo. Jest to zabieg czysto techniczny, ponieważ każde przesunięcie środków i tak wymaga 

przegłosowania w uchwale. 

W toku dyskusji Radni zmienili projekt uchwały na bezterminowy. 

 

Przewodniczący Leszek Baczyński prosi o zabranie głosu Inspektora UG p. Piotra Bojarskiego, aby wyjaśnił 

powód wykreślenia z porządku obrad punktu dotyczącego opiniowania projektu uchwały Rady Gminy Wapno 

w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Wapno, na lata 2022-2027”. Plan został 

przekazany do opiniowania. Wojewódzki Inspektor Sanitarny nie wniósł żadnych uwag. W chwili obecnej 

brak jest jeszcze opinii Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Bydgoszczy. 

Przewodniczący L. Baczyński: Jakie będą skutki niepodjęcia uchwały? 

Inspektor P. Bojarski: Ze strony prawnej nie ma żadnych skutków. Pozostaje kwestia rozliczenia z WFOŚ. 
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Skarbnik M. Dobroniecka: Może być problem z dofinansowaniem z WFOŚ-iu. Postaramy się temat przełożyć 

w czasie. Jeżeli będzie potrzeba zmian w budżecie zostaną Państwo poinformowani. 

Przewodniczący L. Baczyński: Czy trzeba ten temat zamknąć w tym roku? 

Skarbnik M. Dobroniecka: Umowa z WFOŚ została podpisana 9 grudnia. Środki na umowę z wykonawcą 

zostały zabezpieczone dużo wcześniej, łącznie z wkładem własnym. Tak naprawdę wszystko powinno być 

ukończone i rozliczone na koniec roku, łącznie z podjęciem uchwały. 

Inspektor P. Bojarski: Oczekiwanie na opinie spowodowało takie opóźnienia w czasie. 

 

Ad. 2.  

Ponieważ Radni otrzymali projekty planów pracy komisji stałych na rok 2023, wzorowane na roku 2022, 

Przewodniczący L. Baczyński prosi zebranych o zgłaszanie ewentualnych uwag do treści planów. Plany wraz 

z projektami uchwał stanowią załącznik nr 5, załącznik nr 6, załącznik nr 7, załącznik nr 8 do protokołu.  

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 3.  

Przedstawienie projektu budżetu Gminy Wapno na rok 2023 Skarbnik Gminy Wapno p. Monika Dobroniecka 

rozpoczyna od omówienia wniosków, które nie zostały ujęte w budżecie lub zostały umniejszone. Fundusz 

Sołectwa Wapno również nie został uwzględniony w budżecie, ponieważ nie przeprowadziło zebrania w 

odpowiednim terminie.  

Radny W. Rochowiak: Co się stało z tymi środkami? 

Skarbnik M. Dobroniecka: W ogóle nie zostały ujęte w budżecie.  

Radny A. Szymanik: Na jaką kwotę wnioskowało OSP i czego dotyczy wniosek? 

Skarbnik M. Dobroniecka: Na 160 000,00 zł, wniosek dotyczył bieżącej obsługi jednostki, został 

umniejszony, ponieważ duża część zawartych w nich kosztów jest już obecnie finansowana przez Gminę. 

Radny W. Rochowiak: Czy jednostka już się rozliczyła za rok bieżący? 

Skarbnik M. Dobroniecka: Nie. 

Radny A. Szymanik: W opinii Komendy Straży Pożarnej, po przeprowadzonej kontroli, jednostka OSP Wapno 

otrzymała ocenę niedostateczną, czy jest to adekwatne do złożonego wniosku? 

Opinia pokontrolna stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Skarbnik M. Dobroniecka: Proszę zadać to pytanie Panu Wójtowi, kiedy już dołączy do zebrania. 

Skarbnik Gminy Wapno przedstawia opinię RIO na temat projektu budżetu na rok 2023 oraz na temat WPF 

Gminy Wapno na lata 2023-2036. Uwagi naniesiono w autopoprawkach, które stanowią załącznik nr 10 i 

załącznik nr 11 do protokołu. Szczegóły budżetu na rok 2023 oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wapno na lata 2023-2036 zawierają zarządzenia Wójta Gminy Wapno nr 0050.91.2022 i nr 0050.92.2022, 

które Radni Gminy Wapno otrzymali w ustawowym terminie. 
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Radny W. Rochowiak poprosił o komentarz Wójta Gminy Wapno, który dołączył do posiedzenia. 

Wójt M. Kędzierski omówił inwestycje planowane na rok 2023 oraz wnioski nieuwzględnione w budżecie. 

Przewodniczący L. Baczyński: Czy odnośnie wniosku o drogę powiatową Gmina mogłoby partycypować w 

kosztach takiej inwestycji, aby Starostwo było w stanie zrobić, chociaż odcinek tej drogi? Wniosek stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 

Wójt M. Kędzierski: Współpracę z powiatem ograniczamy na chwile obecną do mniejszych zadań, jak np. 

uregulowanie ruchu drogowego przy szkole podstawowej i przedszkolu w Wapnie, w formie montażu 

urządzeń do pomiaru prędkości.  

Radny W. Rochowiak: Czy jeżeli jednak Gmina uzyska środki z Polskiego Ładu pojawią się nowe inwestycje 

w roku 2023? 

Skarbnik M. Dobroniecka: Na rozpisanie przetargu jest 9 miesięcy, więc ewentualne inwestycje będą 

związane z budżetem roku 2024. 

Radny W. Rochowiak: Może rozwiązaniem byłoby przeprowadzenie inwestycji na mniejsze kwoty? 

Skarbnik M. Dobroniecka: Aktualnie można wnioskować o zabytki.  

Wójt M. Kędzierski: Czy Gmina będzie mogła takie wnioski zgłaszać np. w imieniu parafii zadecyduje status 

własności tych zabytków. 

Przewodniczący L. Baczyński: Czy wniosek Państwa Sz. jest już załatwiony? 

Skarbnik M. Dobroniecka: Projekt uchwały został przygotowany na najbliższą sesję. Jest zgoda 

wnioskodawcy na zakup działki przez Gminę. Środki są zabezpieczone w budżecie na rok 2023.  

Radny A. Szymanik ponownie zwrócił uwagę na wniosek OSP Wapno do budżetu na rok 2023 oraz 

negatywną ocenę z kontroli gotowości bojowej. Zebrani, po wypowiedzi Wójta, omówili bieżącą sytuację 

OSP Wapno dotyczącą funkcjonowania jednostki w odniesieniu do wniosków z przeprowadzonej kontroli, 

kierownictwa, rozliczania zużycia paliwa oraz współpracy z Urzędem Gminy Wapno.  

Przewodniczący L. Baczyński: Jak wygląda sytuacja etatu w bibliotece? 

Skarbnik M. Dobroniecka: Sytuacja wróciła do stanu pierwotnego. W budżecie jest zaplanowany etat 

Dyrektora i pracownika. 

Wójt M. Kędzierski: Ostatni przeprowadzony konkurs na Dyrektora został nierozstrzygnięty. Obecnie jest 

ogłoszony trzeci konkurs. 

Przewodniczący L. Baczyński ogłasza 10 min. przerwy. 

Przewodniczący L. Baczyński wznawia obrady o godz. 17:50. 

 

Po przerwie Przewodniczący L. Baczyński prosi o pytania do projektu budżetu na rok 2023. 

Radny T. Hemmerling: Czy Gmina otrzymała jakąś wycenę za energię? 

Skarbnik M. Dobroniecka: Cena energii jest zabezpieczona umową. Umowa przewyższała to, co gwarantuje 

ustawa, więc Gmina złożyła stosowne oświadczenie. Do budżetu przyjęto kwoty o 50% wyższe. 
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Wójt M. Kędzierski: Mimo, że cena jest gwarantowana to i tak jest dużo wyższa w porównaniu do bieżącego 

roku.  

Radny T. Hemmerling: Ile wynosi stawka? 

Wójt M. Kędzierski: Stawka wynosi 750,00 zł netto za MWh.  

Radny T. Hemmerling: Czyli od przyszłego roku będzie to kwota 1 400,00 zł? 

Skarbnik M. Dobroniecka: Obecnie to kwota ca. 400,00 zł, od nowego roku będzie to kwota 793,00 zł, 

wynikająca z ustawy, a z przetargu uzyskano kwotę 1 700,00 zł. 

Radny T. Hemmerling: Czego dotyczy kwota w dziale 700 – na zakup energii 50 000,00, w roku ubiegłym 

była to kwota 7 000,00 zł?  

Skarbnik M. Dobroniecka: Zmianie uległa klasyfikacja wydatku. W dziale 700 znajduje się energia cieplna 

ze Wspólnot Mieszkaniowych. 

 

Ad. 4. 

Projekt Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 2022 rok oraz w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wapno na lata 2022-2035 omówiła P. Monika Dobroniecka 

Skarbnik Gminy Wapno. Szczegóły zmian zawiera projekt uchwały stanowiący załącznik nr 13 i załącznik 

nr 14 do protokołu. 

Wójt M. Kędzierski omawia szczegółowo zmianę w budżecie dotyczącą wydatku na zmianę Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Wapno oraz wstępne ustalenia 

techniczne dotyczące instalacji fotowoltaicznej planowanej w roku 2023. 

Radny W. Rochowiak: Czy Gmina będzie traktowana, jako producent czy konsument energii elektrycznej w 

odniesieniu do instalacji fotowoltaicznej? 

Wójt M. Kędzierski: Sytuacja jest zmienna, ponieważ zmienia się ustawa. 

Radny M. Szumann: Co się będzie teraz działo z budynkiem starego przedszkola? 

Wójt M. Kędzierski: Trwa postępowanie sądowe i budynek jest dowodem w sprawie. Sprawa trochę potrwa, 

trzeba powołać świadków, ekspertów. Otwarty pozostaje problem rekultywacji, który powinien rozwiązać 

Wojewoda, posiadający siły i środki by ten proces przeprowadzić.  

Przewodniczący L. Baczyński: Odnośnie projektu uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie wyrażenia zgody 

na nabycie nieruchomości gruntowej (załącznik nr 15 do protokołu) była wzmianka przy omawianiu budżetu, 

więc przechodzimy do ostatniego punktu posiedzenia, czyli spraw bieżących. 

 

Ad. 5 

Przewodniczący L. Baczyński prosi o zgłaszanie uwag i wniosków. 

Radny T. Hemmerling: W budżecie, w dziale 750 stale pojawia się ta sama kwota dotycząca pieczęci, czy to 

jest zapis tylko teoretyczny? 
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Skarbnik M. Dobroniecka: To są środki na wymianę lub uzupełnienie pieczątek. 

Radny T. Hemmerling: Jaka jest jakość węgla, który sprzedaje Gmina? 

Wójt M. Kędzierski: Zadowalający. Mieszkańcy są zadowoleni. 

Przewodniczący L. Baczyński: Czy obiekty użyteczności publicznej zostały zaopatrzone w paliwa stałe? 

Wójt M. Kędzierski: Zostały zaopatrzone. 

Radny D. Nitka: Wielu mieszkańców Gminy otrzymało dodatek węglowy, w przypadku odpowiedź 

odmownej, w uzasadnieniu, brak jest dokładnej informacji o przyczynie odmowy, czy urzędnik nie musi 

podać dokładnej przyczyny odmowy? Obywatel nie oczekuje paragrafów, tylko odpowiedzi, którą będzie w 

stanie zrozumieć. 

Radny W. Rochowiak: Odmowa nie ma formy decyzji tylko zawiadomienia o nierozpatrzeniu wniosku. 

Wówczas można wystąpić o jego ponowne rozpatrzenie. 

Wójt M. Kędzierski: Problem jest w tym, że część mieszkańców otrzymała zawiadomienia, a część decyzje, 

od których może się odwołać. Chcę tą kwestię wyjaśnić z Kierownikiem GOPS-u. Mieszkańcy, którzy 

otrzymali zawiadomienie o nierozpatrzeniu wniosku są poszkodowani podwójnie. Nie tylko nie mogą się 

odwołać, ale przede wszystkim nie mają środków na zakup węgla. Jeżeli ustawa pozostawiała wybór, co do 

formy zakończenia postępowania, powinien on zawsze działać na korzyść obywatela. 

Radny R. Piechowiak: W temacie dodatku węglowego dodam, że do Przewodniczącego Rady Gminy Wapno 

wpłynęło pismo od mieszkanki Ruśca, która nie otrzymała dodatku węglowego, pismo przekazałem do 

rozpatrzenia Panu Wójtowi, jako organowi właściwemu. 

Wójt M. Kędzierski: Wspomniany lokal został zakwalifikowany przez Gminę, jako niezamieszkały, co zostało 

potwierdzone wyrokiem Sądu Rejonowego w Wągrowcu, stąd decyzja odmowna.  

Radny R. Piechowiak: Chciałbym złożyć wniosek o skontrolowanie lokalu zajmowanego przez Pana 

Krystiana S., ponieważ poinformował o złym stanie technicznym schodów wejściowych.  

 

Porządek obrad został wyczerpany.  

Przewodniczący L. Baczyński kończy posiedzenie. 

 

Zebranie rozpoczęło się o godzinie: 15:00 

Zakończyło się o godzinie: 18:30 

 

Protokołowała: 

Sylwia Maćkowiak 

 

Przewodnicząca 

Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych 

 

/-/ Edyta Gaszyńska-Ciszewska 


